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Nr. 4 - 2022 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Mandag den 02.05.2022  

kl. 17.15-19.45 

I PM2 

 

 

 
Afbud: Anders, Sanne, Tina, Thomas og Ruben 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Pernille 

Sang næste møde: Lasse 

  

Referat:  

  

  

36/22  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 31.3.2022.     

 

Godkendt 

Ordstyrer 5 min  

  

  

37/22  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne -  

b) Ledelsen Indskolingen: 

- Planlægning af det nye skoleår. Vi er i gang med 

at afslutte det gamle år og med at afvikle 

taleklassen. Vi har sandsynligvis kun en elev de 

sidste 14 dage i taleklassen. 

- Specialklasserne indskoling er i gang med at 

afslutte de børn, der skal videre og med at 

overlevere de nye børn, der kommer. 

- Åbent hus har fået meget positive 

tilbagemeldinger. Alle har været godt i gang. 

- En ny lærer til næste skoleår. 

- Vi er udfordret på mødevirksomhed, Melding fra 

kommunen, at sagsbehandlere ikke deltager på 

møder inden sommerferien på grund af tidspres. 

 

Mellemtrinnet: 

- Nu, hvor vi igen må foretage ture ud af huset, 

har mellemtrinnet en del ture. 

- Alternativ dag med cyklistprøve for 6. årgang i 

sidste uge - og nogle har været på naturskolen. 

- Fokus på overleveringen, lærerne er på besøg i 

3. klasserne - og der ligger også en aftale om 

besøg med udskolingen. 
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- 6. årgang skal på lejrskole. 

- Specialklasser mellemtrin har fået 2 nye elever 

og ved muligvis en mere. Det kan betyde, at 

nogle elever fra indskolingen må vente med at 

rykke op på mellemtrinnet. 

- Åbent hus var en god dag. 

 

Udskolingen 

- PPR psykolog er så småt i gang igen. 

- 3 lærer stillingsopslag. Der er kommet mange 

ansøgninger. 

- Tirsdag er der overleveringsmøde 

- Medarbejderfest 20. maj 

- FP9 skriftlig fremstilling i uge 18. 

- Terminsprøve for 8. årgang i uge 19. 

- Projektuge 

- Skole OL 

- Tæt samarbejde med SSP (Skole – 

Socialforvaltning – Politi) omkring unge, der 

skaber uro i midtbyen. Der er afholdt møde om 

kommende tiltag. 

- Planlægning af sidste skoledag er gået i gang. 

- Uddannelsesparathedsvurderinger skal fortsat 

afgives. 

- Karakter for 9. årgang er lige givet i de fag, der 

er eksamen i nu. Resten af karaktererne afgives 

2. juni. 

- Specialklasserne har været på skolerejse i 

København. Det var en god tur. 

 

SFO:  

- Stor succes med Åbent Hus, værkstederne var 

godt besøgt, og vi indsamlede 775 kr. til 

legepladsen 

- Grethe har gjort hovedrengøring i rød fløj, efter 

at trækassen omkring tagrenovationen er 

kommet væk. 

- Vi er færdig med vores visioner og vores 

værdier. Og nu skal vi i gang med 

mål/indholdsbeskrivelser 

- Ny studerende i praktik 2, som er et ½ år. Anne 

Sofie starter 1.6. 

 

Klubben: 

- Vi har slået en stilling op i klubben, da Maja har 

fået skolepædagogstillingen i børnehaveklasse 

0c. 

 

Børnehaveklasser/SFO 

- Der har været overleveringsmøder med 

Børnehuset Fladhøj. 

- Vi er klar til indskrivningen på torsdag. Holdene 

er lavet.  

- Pedellerne finder borde og stole til den nye 

klasse og stiller dem op, så de er identiske med 

de to andre klasser. 
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- Alle dage i uge 20 kommer børnehaven på 

besøg. 

- Den 25/5 er der brobygning med kommende 2. 

klasse i børnehaven. 

- Årshjulet med børnehuset er blevet revideret. 

- Vi har slået stillinger op. En i børnehaveklassen, 

og 2 i SFO. 

 15 min  

  

   

38/22  

Orientering fra:   

a) Medarbejderrepræsentanter Camilla. 

- Åbent Hus var en god oplevelse  

- FN verdensmål emneuge var super god. God 

stemning, godt at blande børnene. 

- Indskolingen er træt af kassen under 

tagrenovationen, der er larm, der er snavset 

osv. 

- Fagfordelingen fylder meget på dette tidspunkt 

at året. 

- Lige om lidt kommer skemaet også til at fylde. 

 

IMC 

- Trækassen, skidt og støj er flyttet over til Grøn 

Fløj. Vi har heldigvis mere mulighed for at være 

udenfor. 

- Vi er nogen, der glæder os til at se de 

kommende børn og forældre på torsdag. 

- Godt besøgt Åbent Hus. Positive røster. 

- Det er ikke alle SFO`er, der er glade for 

skolefesten, men Åbent Hus arrangementet, 

hvor vi selv måtte være med til at bestemme 

aktiviteterne, var godt. 

- Spørgsmål om, det var muligt at vi kunne sælge 

nogle ting. 

 

b) Forældrevalgte Randi. 

- Åbent Hus var fin. Datoen var ikke så fin for 7. 

kl, da de havde konfirmation om søndagen. 

- Forældrehenvendelse der drejer sig om SB 

kunne arbejde for, at få åbnet Skovvejen. Punkt 

til næste gang 

 

Christian. 

- Åbent Hus, godt arrangement, god oplevelse at 

opleve skolen fra en anden side. Bør gentages.  

 

c) Formanden Jørgen. 

- Åbent Hus super arrangement, og godt at se, 

hvad eleverne laver lavet. 

- Svært at nå at komme rundt til det hele.  

 

10 min  
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39/22  

Høring om Fladhøjområdet. 

15 min 

 

116990-22_v1_Visio

nsplan for Fladhøj Idrætscenter.pdf

Høringssvar 

visionsplan Fladhøj.docx
 

Høringsfrist på torsdag. 

- 2 høringer i gang vedrørende Rødekro. Vores 

område og Vestergade/Midtbyen. 

- Kortsigtet perspektiv, adgang til hallen, 

parkering og et nyt udeområde. 

- Langsigtet perspektiv, Vi har for lidt hal og- 

svømmekapacitet i Rødekro. 

- Den udsendte plan viser, at der udvides på p-

pladsen. Der skal arbejdes med synlig adgang til 

centeret, stier, cykelparkering, 

fællessamlingsområde udendørs. Vi vil gerne 

være en del af dialogen. Vi skal være 

opmærksomme på cykelstien og p- plads kan 

komme til at kollidere. Vi bør nævne at der skal 

være fokus på børnenes sikkerhed. 

Udviklingsrådet vil gerne have, at projekterne 

holdes i samme stil som Midtbyen.  

 

Jørgen og PR  

  

  

40/22  

Valg til skolebestyrelse: 

Fredsvalg eller kampvalg? Det ved vi 

på dette tidspunkt – og træffer aftaler 

derfra. 

Plan for 

skolebestyrelsesvalg 2022.doc
 

15 min 

- Kampvalg, der er mange der ønsker at stille op 

til SB. Man kan stemme mellem 9. og 16. maj, 

men resultatet først er klar den 30. maj. 

Jørgen og PR  

  

41/22  

Klassedannelse efter 6. årgang. 

- Fordele og ulemper ved 

dannelse af nye klasser efter 6. 

klasse med udgangspunkt i 

drøftelse i udskolingsafdelingen.  

- Drøftelse og beslutning i forhold 

til princip for klassedannelse. 

- Hvordan kan skolebestyrelsen 

understøtte forældrenes 

engagement i skole i 

udskolingen? 

20 min 

Pernille har været med til et afdelingsmøde i 

udskolingen.  

Fordele ved at blande eleverne og fordele ved at 

fortsætte med nuværende klasser. 

 

Fordele ved at blande eleverne: 

- Eleverne kender hinanden i alle tre 7. klasser 

- Godt, at de får nye venner 

- De lærer hele årgangen at kende, verden bliver 

større 

- Godt med det store fællesskab 

- Godt, at er sker en progression gennem årene i 

skolen 

- Eleverne fra fødeskolerne føler sig lige med dem, 

der allerede går på skolen 

- Godt, at de har prøvet at blive blandet, når de 

skal i gang med en ungdomsuddannelse 

- Eleverne, der ikke har været i trivsel i deres 

klasse, får en ny chance 
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- Godt samarbejde med 6. årgangs lærere 

 

Fordel ved at lade eleverne blive sammen: 

- Forældrene kender hinanden 

- Godt samarbejde med 6. kl. lærer 

- Nye lærer, men ikke ny klasse. 

 

 

Eleverne fra Hovslund Børneunivers synes, at det ville 

være svært at skulle ind i en eksisterende kl. Det har 

været positivt, at vi blandede eleverne. 

Forældrene fra 7. årgang siger det samme som 

eleverne. 

 

Udskolingen ønsker at blande eleverne, da det er 

eleverne og forældrenes ønske.  

Alle er til skole/hjemsamtaler på nuværende 7. årgang 

er blevet spurgt ved skolehjemsamtalerne i foråret 

2022, om de synes, at klasserne skal blandes, om de 

skal forblive i de gamle klasser eller om der er fordele 

ved begge måder. 

89% af eleverne ønsker at blande klasserne og 11% 

kan se fordele ved begge dele. 0% ønsker at blive i den 

gamle klasse. 

 

16. juni møder børnene på 6. årgang udskolingens 

lærer.  

 

Lærerne fra mellemtrinnet ser noget andet end 

udskolingen:  

- Bekymring fra lærernes side i forhold til, at man 

splitter eleverne op i 7 kl.  

- Bekymring for de svage elever, de stærke skal 

nok klare sig. 

- Mellemtrinnet ønsker mere samarbejde mellem 

lærerne i udskolingen og på mellemtrinnet inden 

klassedannelse. 

- Alle vil det bedste for eleverne. 

 

I drøftelserne kom bl.a. disse synspunkter: 

- Noget, der fungerer godt, burde veje højest 

- Det betyder rigtig meget, at 75 unge mennesker 

synes, det er en god ide, at de er blevet blandet. 

Det vægter meget. 

- Lærernes vurdering vægter også højt. De 

faktuelle tilbagemeldinger betyder meget. 

- Tilbagemeldingerne fra skole-hjem-samtalerne 

på 7. årgang er meget interessante. 

- Mange børn kender hinanden fra f.eks. fodbold. 

Men det kan være svært for de børn, der har 

udfordringer. 

- Vi skal have fokus på de 25 elever, der ønsker at 

tage på efterskole. Måske en del af dem kunne 

have lyst til at blive på skolen. 

- Udfordring er de på mellemtrinnet er utrygge 

ved at blande eleverne. 
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- Vi mangler at høre om ulemperne, der mangler 

objektivitet på punkterne.  

 

Beslutning: 

Princippet for klassedannelse gælder for 2 år, der er et 

år tilbage, inden det skal revideres igen. 

Skolebestyrelsen beslutter, at vi fortsætter med 

princippet om, at vi deler eleverne i nye klasser, når de 

skal på 7. årgang.  

I efteråret 2023 evalueres princippet som aftalt. 

Der skal mere fokus på involvering af forældrene. 

Lærerne ønsker hjælp fra SB til at motivere forældrene 

til at deltage i arrangementerne.  

Der skal mere fokus på samarbejdet med mellemtrinnet 

– og det er der allerede nye tiltag i forhold til – f.eks. i 

forhold til besøg i 6. klasserne i et halvt år inden, de 

skal i udskolingen. 

Der skal fortsat være lys på dette område – og 

skolebestyrelsen vil gerne involveres i den del, der 

handler om at involvere forældrene i skolen. 

Jørgen og PR  

Princip for 

klassedannelse 2021.docx
 

 

  

  

  

Pause med spisning 

10 minutter 

 

  

  

42/22  

Drøftelse af skolebestyrelses opgave i 

forhold til forældrenes rolle i 

planlægningen af Blå Mandag. 

10 min 

Forældrehenvendelse vedrørende blå mandag. SB kan 

være med til at sætte kontakt til trivselsrådet ind i 

årshjulet i november. 

Trivselsrådet arrangerer Blå Mandag, det er en privat 

ting og ikke skolens opgave.  

Lærerne deler gerne sedler ud, men det er ikke dem, 

der står for arrangementet.  

Jørgen  

  

  

43/22  

Kvartalsopgørelse økonomi 

10 min 

Gennemgang af budget 

PR  

  

  

46/22  

Evt. I forhold til Åbent hus kom der 3 henvendelser fra 

indskolingen vedrørende planen med ½ time åbent i 

klasserne.  
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Kan man lave en vagtplan for klassens elever? 

½ time interval fungerede fint i indskolingen og med de 

ting, der var arrangeret.  

Berit: Med de aktiviteter, vi havde på mellemtrinnet 

kunne man godt have en vagtplan. 

Åbent hus kunne føles som Legoland i myldretiden, og 

det kunne være svært at kunne nå at se det hele eller 

nå rundt til alle sine børn. 

Forslag om at dele arrangementet op, så afdelingerne 

havde hver sin dag. 

Det ville være ærgerligt, at man ikke så hinandens 

værksteder og fællesskabstanken væk. 

Hvis man laver en vagtplan, vil trykket blive fordelt 

mere. 

Godt, at medarbejderne kan komme rundt og se, hvad 

de andre laver. 

Hvad kan man gøre med parkering? Opfordre til at tage 

cyklen eller komme gående. 

 

Alle 10 min  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Åbning af Fladhøjvejen – ønske fra forældre. 

Høring ang. befordring. 

Drøftelse af revideret mål og indholdsbeskrivelse SFO – 

sættes på mødet den 14.6.2022 

Værdiregelsæt – september 

Princip for undervisningens organisering – hvis vi 

mangler det. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2022.docx

 
 


